
Cesta rozjímání 
Tak se jmenuje nová nabídka, kterou pro turisty připravila česká a německá strana. 

Z české strany to bylo město Luby, z německé Evangelicko-

luteránská církevní obec Markneukirchen, město a gymnázium 

Markneukirchen, Vogtlandská muzea v přírodě Eubabrunn 

a Landwüst. 

Tato aktivita byla realizována za podpory programu EU – „Fond 

malých projektů v Programu přeshraniční spolupráce Česká republika 

– Svobodný stát Sasko 2014 – 2020“. 

Jedná se o cestu v délce ca. 20 km, která začíná ve Vogtlandském 

muzeu Eubabrunn, vede přes Luby a končí ve Vogtlandském muzeu 

v Landwüstu. Na cestě nás čeká 24 zastavení. Jedná se o opracované 

rozvětvené stromy se stříškou. Mezi větvemi jsou umístěny dřevěné výtvory různého provedení a velikosti, 

které vyjadřují symbolické znázornění citátů z bible, které jsou umístěny níže. Každé zastavení tak má svůj 

citát a svůj dřevěný výtvor. Smyslem Cesty rozjímání je tak zřejmý – projít se nádhernou přírodou, zastavit 

se, prohlédnout dílo a přečíst citát. Nu a pak porovnat, jak se dílo 

ve vztahu k citátu povedlo, popřemýšlet nad citátem, v klidu 

rozjímat, najít klid v duši, na chvíli vypnout a zapomenout na 

dnešní uspěchanou dobu. 

Slavností zahájení se konalo v sobotu 14. září, startu v Erlbachu 

se za Luby zúčastnil pouze starosta Vladimír Vorm s manželkou 

Alenou, místostarostka Michaela Pecháčková a zastupitel Petr 

Werner. Po příchodu do restaurace U Moravů přišla vhod 

přestávka a guláš (zdarma). Ten dostalo také devět lubských 

turistů, kteří odtud startovali na druhou polovinu cesty. Od 

Moravů pak pokračovalo 52 turistů – 39 německých a 13 českých. 

U některých zastavení byli přítomni autoři, kteří krátce o svém díle promluvili. Takto, zastávku od zastávky, 

jsme došli do Muzea v přírodě v Landwüstu. Příjemné posezení, káva a zákusky či dorty, které připravili 

žáci a žákyně gymnázia v Markneukirchenu, přišlo vhod. Následně jsme se přesunuli do velké dřevěné 

stavby v areálu muzea. 

Zde byly po obou stranách umístěny fotografie, výstava nesla název „Věc pohledu“ – umělecký pohled na 

Cestu rozjímání. Na podrobnější prohlídku ale nebyl čas*. Začala další část programu, a to kulturní 

vystoupení žákyň gymnázia a pak také projevy a poděkování těm, kteří se na díle podíleli. Hlavním 

„tahounem“ všeho byl starosta Erlbachu André Worbs, u nás starosta Ing. Vladimír Vorm a „šéf 

technických“ Ing. Martin Lukeš, který zajistil zřízení veškerých zastávek na české straně. 

Trochu se pro nás lubské „nepovedl“ závěr. Po ukončení oficialit byl nabídnut přípitek a chlebíčky. To už 

nás ale popoháněli k autobusu, že řidič nepočká. Nu – nemůžeme mít všechno, takže autobus to vyhrál.  

V případě posezení a konzumace chlebíčků bychom museli jít hezky pěšky min. 6 km domů. Naše 

rozhodnutí tak bylo jasné . Za lubské účastníky Jan Kreuzinger 

*  Fotovýstava „Věc pohledu“ bude vystavena i v MKS v Lubech. Termín bude včas oznámen. 
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INFORMACE Z RADNICE 

Vernisáž výstavy 

V sobotu 21. září 2019 od 14 hodin proběhla na radnici v Lubech ve 
spolupráci Karlovarského kraje, Muzea Cheb, p.o. a města Luby 
vernisáž stálé výstavy a byla veřejnosti představena jedinečná sbírka 
historických hudebních nástrojů pocházející z 19. a 20. století. 
Vernisáže se zúčastnili uvolnění členové Zastupitelstva 
Karlovarského kraje pro Oblast lázeňství, cestovního ruchu 
a UNESCO Ing. Arch. Vojtěch Franta a Ing. Jaroslav Bradáč pro 
Oblast školství, mládeže a tělovýchovy, ředitelka Muzea Cheb Ing. 
Martina Kulová a další zaměstnanci krajského úřadu a chebského 
muzea. Vernisáží výstavy sbírky hudebních nástrojů se po několika letech vrátily nástroje do prostor 
radnice, kde již dříve několik let byly umístěny. Tomuto výsledku předcházelo několikaměsíční jednání 
a nakonec rozhodnutí zastupitelstva Karlovarského kraje, kterému za to velmi děkuji.  
Pro Luby je to velmi významná událost, protože v Lubech zůstává kus naší historie a prostě to, co k Lubům, 
dříve Schönbachu, vždy patřilo. Důležité rovněž je, že sbírka zůstane zachována i pro další generace, a také 
další generace se budou moci podívat, co krásného naši předkové uměli vyrobit a čím se na zdejším území 
živili. V dnešní době je tato sbírka pro Luby o dost důležitější, protože tradiční výroba strunných nástrojů 
ve městě postupně upadá, což ale blízce souvisí i s uzavřením zdejší Houslařské školy a jejím přestěhování 
do Chebu. Ale to je už také jen historie. 
Celou výstavu velmi zdařile připravili Ing. Arch. Martin Plevný s jeho kolegy z Muzea Cheb, za což jim 
patří velký dík.  

Samotné slavnostní zahájení kulturně doprovodil Lukáš Sommer 
hrou na kytaru a prohlídku expozice výstavy doprovodili pedagogové 
ze základních uměleckých škol – na housle Jana Cenknerová ze 
Základní umělecké školy Jindřicha Jindřicha v Chebu a na kytaru 
Andrea Kraftová ze Základní umělecké školy Roberta Schumanna 
v Aši. Během výstavy byl zajištěn přípitek a drobné občerstvení. 
Otevírací doba výstavy je v pracovní době MěÚ Luby a kdo máte 
zájem, určitě se přijďte podívat  . 
 

Plán plynofikace městských domů a bytů 

Město Luby letos požádalo o dotaci ze Státního fondu životního prostředí ČR, aby mohlo zprostředkovat 
a pomoci zafinancovat výměnu neekologických kotlů majitelům rodinných domů v Lubech. Tento projekt 
běží a město bude poskytovat prvním zájemcům kotlíkové půjčky. 
V této souvislosti chceme, aby se vyměnilo rovněž neekologické vytápění v městských domech a bytech, 
které se budou plynofikovat, nebo již plynofikují, dle níže uvedeného pořadí (harmonogram je plán, který 
se může ještě změnit . 
-  rok 2019 –  nám. 5. května 164 (budova městského úřadu) - výměna dvou více než dvacet let starých 

plynových kotlů za jeden kondenzační a tedy úspornější kotel (dokončeno); Masarykova 200 
(budova technických služeb) – výměna kotle na tuhá paliva (již probíhá); dva bytové domy 
na adresách Chebská č.p. 242 (již probíhá), č.p. 2 (již probíhá); 

-  rok 2020 –  tři bytové domy na adresách Masarykova 175, Sokolovská 224, Revoluční 143  
-  rok 2021 –  čtyři bytové domy na adresách Chebská č.p. 243, č.p. 244, č.p. 134, č.p. 544. 

Ing. Vladimír Vorm, starosta města 

Kotlíkové půjčky 

Jak jsme již v první polovině letošního roku avizovali, že v případě získání podpory ze SFŽP ČR bude 
město Luby dle předchozího průzkumu zájmu poskytovat bezúročné kotlíkové půjčky, tak náš projekt byl 
začátkem září ze strany SFŽP ČR podpořen. 
Z tohoto důvodu oznamujeme všem žadatelům kotlíkových dotací, že je již možné podávat na městě Luby 
v kanceláři bytového hospodářství „Žádosti o bezúročnou finanční výpomoc v rámci programu 
předfinancování projektu“. K této žádosti je třeba doložit „Vyrozumění o schválení žádosti o dotaci na dílčí 
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projekt“ z Karlovarského kraje. Město Luby jako poskytovatel půjčky poskytne návratnou finanční 
výpomoc bezhotovostně na bankovní účet příjemce ve dvou platbách. 50 % částky poskytne do 
15 pracovních dní ode dne, kdy příjemce předloží poskytovateli písemný souhlas s inkasem z účtu příjemce 
ve prospěch poskytovatele na částku rovnou dotaci na výměnu nevyhovujícího zdroje tepla z OPŽP od 
Krajského úřadu, jakož i případné dotace z prostředků příslušného kraje nebo obce. Zbylých 50 % částky 
bude příjemci zasláno do 10 pracovních dní od předložení kopie faktur za nový zdroj tepla. Maximální 
doba splácení návratné finanční výpomoci je 5 let. 
Pokud má ještě někdo další zájem o bezúročnou finanční výpomoc v rámci programu předfinancování 
projektu „výměny zdroje tepla“, může se obrátit na město Luby, kde mu budou poskytnuty bližší informace, 
podmínkou ale stále zůstává to, že musí mít schválenou kotlíkovou dotaci od Karlovarského kraje. Bližší 
informace Vám podám na tel.: 723 259 769. 

     Jan Pěnkava, vedoucí bytového hospodářství města Luby 

Zahájení činnosti pečovatelské služby v Lubech 
1.9.2019 jsme slavnostně zahájili činnost pečovatelské služby, kterou bude poskytovat nezisková 
organizace Pomoc v nouzi, o.p.s. 
Počasí nám přálo, a tak se akce mohla uskutečnit v prostorách zahrady domu pro seniory v Masarykově 
ulici, kde má také pečovatelská služba zázemí. 
Bylo zajištěno občerstvení a pro zpříjemnění krásného odpoledne hrála kapela Karlovarská dechovka 5, 
pod vedením Miroslava Bauky.  V průběhu celé této akce docházeli občané a zajímali se o podmínky 
a možnosti využití pečovatelských služeb. Ihned na místě bylo podepsáno několik žádostí, což nás velice 
těší a věříme, že zájem o tuto službu využije co nejvíce občanů, kteří již na některé činnosti běžného života 
nestačí. 
Všem občanům, kteří nezávazně zkontaktují pečovatelskou službu, budou srozumitelným způsobem 
poskytnuty základní informace o poskytovaných sociálních službách, předány písemné materiály, případně 
sazebníky služeb. Základní informace o poskytovaných službách je možné získat také na internetových 
stránkách této organizace. www.pomocvnouziops.cz. 
Při jednání se zájemci o pečovatelskou službu je dodržován princip osobního jednání buď přímo v kanceláři 
PS, nebo u žadatele doma dle jeho zdravotního stavu. Snahou je, aby zájemce věděl, co přesně může od 
služeb očekávat, kolik za ně zaplatí, jaké jemu i poskytovateli vyplývají z případného vztahu práva 
a povinnosti. Na základě těchto informací se zájemce o službu rozhodne, zda poskytovaná služba odpovídá 
tomu, co potřebuje, či musí hledat k naplnění svých potřeb služby jiné. 
Pokud máte jakékoli dotazy, neváhejte kontaktovat některého z pracovníků PS telefonicky od 8 do 16 hodin 
na tel. číslech 734 389 745 /vedoucí služby/, 733 778 321 /sociální pracovník/ 
721 868 138 /sociální pracovník/, nebo můžete osobně navštívit sociální pracovnici v Masarykově ulici 
v Lubech (dům pro seniory) v úředních hodinách, a to každé pondělí v době od 14:00 do 15:00 hodin. 

Počítačový kurz – oznámení 
Již v červencovém čísle LZ jsme uveřejnili nabídku na zahájení počítačového kurzu pro začátečníky. Výuka 
by probíhala na základní škole, kde nám paní ředitelka Mgr. Jana Vrbová vyšla ochotně vstříc. 
Bohužel z důvodu malého počtu zájemců nebudeme v tuto chvíli tento kurz zahajovat. 
Pokud jsou ale mezi Vámi ještě zájemci, kteří se chtějí něčemu novému přiučit, kontaktujte paní 
Pecháčkovou na čísle 725 704 042, nebo paní Kuchtovou na čísle 724 836 691. 

Michaela Pecháčková, místostarostka města 

Upozornění při vstupu na hřbitov 

Obec jako provozovatel veřejného pohřebiště (hřbitova) žádá návštěvníky, aby nevstupovali na hřbitov se 
psy, kočkami a jinými zvířaty. Jedná se o pietní místo a pravidla užívání a povinnosti návštěvníků jsou 
dány Řádem veřejného pohřebiště, umístěného na vývěsní desce před vstupem na pohřebiště. Návštěvníci 
jsou povinni chovat se na pohřebišti důstojně a pietně s ohledem na toto místo. Venčení psů zde tedy není 
vhodné, ale je i řádem zakázané. 

Hromádky 

Na základě rozhodnutí zastupitelstva upozorňuji občany, že podzimní hromádky již letos nebudou. 
Zůstávají pouze jarní, které budou v dubnu 2020. O likvidaci velkoobjemového odpadu nemusíte mít 
obavy. Po celý rok zde funguje sběrné místo. Likvidace starého nábytku apod., tedy odpadu, kvůli kterému 
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především byly zavedeny hromádky, je tedy stále zajištěna. Pokud máte problém s likvidací jakéhokoliv 
odpadu, můžete se obrátit na Odbor správy majetku města. Buď se dá zlikvidovat prostřednictvím systému 
obce, nebo svozové firmy. 

Separace 
Rád bych vám představil dvě nové věci. Svozová firma nám 
sdělila, že do kontejnerů na plasty lze ukládat také kovové obaly, 
tj. plechovky od nápojů, obaly od konzerv apod. Třídící linka je 
na to připravena a do plastu lze opravdu ukládat i tento odpad. 
Druhou oblastí je nabídka tašek na separaci od firmy EKO-KOM. 
Jedná se o sadu tašek na plast, papír a sklo, které by měly usnadnit 
třídění a ukládání odpadu v domácnostech. Jsou k dispozici dva 
typy – menší Typ A 20 litrů a větší Typ B 40 litrů. Tašky jsou 
zpoplatněny – menší sada 35,- Kč/sada a větší 40,- Kč/ sada. 

Jedlé tuky a oleje 
Od 1. ledna 2020 má obec povinnost zajistit celoročně místo pro uskladnění těchto látek. Oleje a tuky musí 
být v uzavřené plastové lahvi. V některých obcích již zkoušeli umístit nádoby volně k dispozici na veřejná 
místa. Bohužel v nádobách končilo i spousta jiného odpadu (komunální odpad, bioodpad, technické oleje 
apod.) a tak bylo doporučeno, aby nádoby byly spíše umístěny ve sběrných dvorech. Jedlé tuky a oleje je 
již možno přinášet do areálu OSMM, kde budou uloženy ve speciální nádobě. 

Podnikatelé a likvidace odpadu 
Odpad z provozoven, obchodů apod. nepatří do kontejnerů na komunální a tříděný odpad pro veřejnost. 
Zákon o odpadech ukládá původcům odpadů povinnost likvidovat nejen komunální odpad, ale 
shromažďovat odpady utříděné podle jednotlivých druhů a kategorií – nebezpečný odpad a využitelné 
složky – papír, sklo, plast nebo kovy. V případě zjištění porušení výše uvedených povinností, tedy 
nezajištění využití nebo odstraňování odpadů, může příslušný úřad udělit pokutu až do výše 300 000 Kč. 
Přestože jsme nabídli místním živnostníkům možnost bezplatně uložit na základě smluvního vztahu 
omezené množství využitelné složky na sběrném místě v Lubech (papír, sklo, plast, kovy), stále někteří 
porušují hrubým způsobem zákon a zneužívají systém obce na úkor občanů. Městský úřad Luby 
upozorňuje, že likvidaci odpadu u podnikatelů bude namátkově kontrolovat. Zároveň chci poděkovat všem, 
kteří respektují tuto zákonnou povinnost a ve spolupráci s obcí si ji plní. 

Bioodpad 

Od loňského roku je likvidace biologicky rozložitelného odpadu tzv. BRKO zajištěna celoročně. Od 
1. dubna do 31. října pomocí sběrných nádob hnědé barvy s označením bioodpad a v období od 1. listopadu 
do 31. března s ohledem na klimatické podmínky na sběrném místě v areálu OSMM. V současné době je 
umístěno 14 nádob u panelových sídlišť a 50 u rodinných domů. Město Luby koupilo další nádoby na sběr 
tohoto odpadu. O bezplatné zapůjčení možno požádat opět OSMM. Žádám občany, aby se nezbavovali 
odpadu vyhozením na cizí pozemek, ale aby se zapojili do nastaveného systému obce. Pro jednorázovou 
likvidaci většího množství rostlinného odpadu je možno využít velkoobjemové kontejnery. 

Ing. Martin Lukeš, vedoucí OSMM Luby 

Ukládání posečené trávy a jiného odpadu na cizí pozemky 
Posečená tráva patří mezi bioodpad, někteří občané jí vyváží mimo svůj pozemek, všechny pozemky 
někomu patří a tomu někomu se to vůbec nemusí líbit, jde o nepovolenou skládku. Odkládání bioodpadu, 
ale i jiného odpadu na cizí pozemky je v rozporu s § 69 odst. 2 zák. č. 185/2001 Sb., o odpadech a porušením 
§ 12 odst. 1 citovaného zákona, může být za něj uložena pokuta až do výše 50 000 Kč. 

František Vrba, vedoucí OSŽP MěÚ Luby 

Upozornění – povinnost čipování psů od 1. ledna 2020 
Majitelé psů v České republice mají zhruba 3 měsíce na to, aby nechali svá zvířata u soukromého 
veterinárního lékaře označit mikročipem. Podle zákona č. 302/2017 Sb., kterým se mění zákon č. 166/1999 
Sb., O veterinární péči, s účinností od 1. ledna 2020 musí být každý pes označen elektronickým čipem. 
Změny se týkají hlavně ze zákona povinné vakcinace psů proti vzteklině. Do roku 2020 stačilo vakcinovat 
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každého psa proti vzteklině dle vakcinačního schématu výrobce a mít tyto vakcinace potvrzené v očkovacím průkaze 
psa. 
Od roku 2020 bude mít chovatel povinnost každého psa označit mikročipem, jehož alfanumerický kód bude zanesen 
v očkovacím průkaze psa. Jen u takto jednoznačně identifikovatelného psa lze považovat vakcinaci proti vzteklině 
za platnou. Štěňata musí být označena nejpozději v době prvního očkování proti vzteklině, tedy v půl roce. Výjimkou 
jsou jen starší psi, a to, pokud jsou označeni jasně čitelným tetováním, které bylo provedeno před 3. červencem 2011. 
Od 1.1.2020 je očkování psa proti vzteklině platné, pouze pokud je pes nezaměnitelně identifikován (čipováním). 
Podrobnější informace a odpovědi na otázky najdete na webových stránkách SVSČR. 
Město chce svým občanům očkování psů zpřístupnit, a tak byl osloven veterinář, který v průběhu měsíce listopad 
očipování psů v areálu technických služeb zajistí. Přesný termín bude včas upřesněn.  

Radka Merhoutová, odbor finanční MěÚ Luby 
 

 

Zaniklé Lázně Kyselka 
Turistický oddíl pořádal v sobotu 17. srpna výlet auty do 
„Lázní Kyselka“. Přes veškerou propagaci se však sešlo jen 
deset dospělých, dvě děti a jeden pes. A je třeba zdůraznit - kdo 
mohl a nebyl, může jen litovat! Byla to velmi vydařená akce. 
Auta jsme nechali na parkovišti na kraji obce Kyselka, a vydali 
se pěšky na rozhlednu Bučinu. Nebyla tak daleko. Jen necelé 
dva kilometry. Ale převýšení 210 metrů. Nám, dříve 
narozeným, to dalo dost zabrat. Stálo to však za to. Úžasný 
výhled do údolí řeky Ohře. Už cestou vzhůru jsme navštívili 
obnovenou výletní Lesní kapli, kde jsme si poprvé vychutnali 
široký výhled na Ohři. 
Stojí za zmínku, že o její obnovu a i o ostatní malé objekty 
(altány, vyhlídky) se na Mattoniho naučné stezce „Po stopách 
skřítků“ (www.mattonihostezka.cz) zasloužil vlastník těchto lesů, státní podnik Vojenské lesy a statky ČR. 
Z rozhledny jsme už pohodlně došli ke krásně zrekonstruovanému Löschnerovu pavilonu, postavenému v alpském 
stylu, ve kterém je nyní Mattoniho muzeum. Tady jsme si dali i kávičku a pokračovali dál dolů k řece. Ještě jsme se 
podívali na kapli sv. Anny. Přešli jsme na levý břeh, kde jsme obdivovali snad jediný zachovalý dům tzv. „Trinkhalle“ 
z doby slávy Lázní Kyselka a přilehlý park. Dnes je v něm kino. Přešli jsme zpět na pravý břeh a cestou k autům se 
ještě podívali na sochu Heinricha Mattoniho a obdivovali jeho vodopád napájený Ottovým pramenem. Pak už jen 
cesta domů. Ještě je třeba poděkovat organizátorce celé akce Evě Lorenzové. Petr Koudelka 

Výlet do Německa 
V sobotu 7. září se před hasičárnou sešlo sedm turistů, kteří dvěma auty vyrazili na automobilovo–pěší túru do 
sousedního příhraničí. 
První zastávkou bylo rodinné muzeum orchestrionů a hracích automatů z konce 19. a počátků 20. století. Ve 
Wohlhausenu, snad už čtvrti města Markneukirchen, nás přivítal syn majitelů a provedl celým muzeem. Pustil písně 
a skladby na předchůdcích gramofonů, mechanických pianech, flašinetech a hracích skříních, některých obrovských 
a dokonce mobilních. Nevšední zážitek zvýšil také překlad do češtiny díky paní Haně Dvořákové. 
Druhou zastávkou byla vyvýšená skála téměř uprostřed města Schöneck. Stojí mezi radnicí a kostelem a kdyby 
nepršelo, bylo by z ní vidět docela daleko. Naštěstí nebyla bouřka a nehrozil zásah bleskem, protože zábradlí na 
skalním útvaru je kovové. 
Pak jsme jeli pod přehradu Muldenberg. Prošli jsme se po hrázi, posvačili, pokecali a bylo nám fajn, neboť přestalo 
pršet. 
Po pár kilometrech jízdy jsme zaparkovali a pěšky se vydali k Topasové skále nedaleko obce Schneckenstein. 
Topasová skála je něco podobného jako náš Vysoký kámen. Je to zbytek kamenného útvaru, který se v minulosti 
těžil. Přišlo se na to, že obsahuje drahokam topas, jehož asi 480 kusů, nebo spíše kousků, se dnes nachází v anglické 
královské koruně. Objekt je oplocený a v době naší návštěvy byl uzamčený. Tím pádem jsme ušetřili na vstupném, 
které se tu platí. Zato popisky jsou také v češtině. 
Po dalších kilometrech jízdy se vpravo od nás objevila poslední zastávka – nový skokanský můstek u Klingenthalu. 
Chvíli jsme přemýšleli o ceně jízdy lanovkovým vozíkem nahoru a dolů s prohlídkou horní části můstku (7 eur je 
zdražení o 2 eura oproti dřívějšku) a poté se čtyři členové vydali nahoru a tři sledovali z ochozu tréninkové skoky tří 
lyžařů – rozjezd a dopad na plastu, zabrzdění a dojezd na trávě. 
Kvůli pokročilému času jsme se vydali zpět do Lubů. Snad se různorodá náplň výletu i zlepšené počasí všem 
účastníkům líbily. Jindřich Desort 
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Vyberte si v knihovně 
Minna Lindgrenová: Naštvaná vdova. 
Naštvaná vdova je neskutečně zábavný a místy dojemný příběh o tom, jak se život a přátelství s přibývajícími roky 
proměňují, S hřejivým vtipem a ostrým sarkasmem Lindgrenová zkoumá, co přináší sedmdesátý rok života ve světě, 
kde kolonky dotazníků končí kategorií 65+. 

Robert Harris: Důstojník a špeh. 
Román je strhující přetlumočení skandálu, který se stal nejproslulejším justičním omylem v dějinách. Působivé jsou 
i ozvěny zaznívající v našem moderním světě: spravedlnost korumpovaná ve jménu národní bezpečnosti a prastarým 
instinkt, který vede mocné k tomu, aby skrývali své zločiny. 

Alison Belshamová: Tatérka. 
Když během tetovacího veletrhu v anglickém Brightonu objeví tatérka Marni podivně znetvořenou mrtvolu, ochromí 
celé město strach. Podle všeho tu řádí sériový vrah. Marni skrývá tajemství a má pádné důvody, proč nedůvěřovat 
policii. Jak se proto rozhodne, když jí navštíví mladý, čerstvě povýšený inspektor? Pomůže mu vyšetřit jeho první 
vraždu, nebo se po stopách zrůdy vydá sama? 

Monika Benešová: Moje pacifická hřebenovka. 
Více než 4 200 km sama americkou divočinou. Příběh holky z Vysočiny, která zdolala jednu z nejtěžších pěších tras 
na světě. 

Bruno Baumann: Tulák po pouštích. 
Bruno Baumann dokumentuje své expedice po pouštích Afriky a Asie, které právem vzbuzují pozornost, ať už je to 
jeho překonání pouště Taklamakan s karavanou velbloudů, osamocená pěší cesta pouští Gobi, či jeho dlouhé putování 
z Čadu až do Egypta napříč Saharou. Autor vypráví o napínavém setkání s horským národem Tibu, o vysychajících 
řekách, kvetoucích oázách i staletých pokladech. 

Adriana Macháčová: Žena vlivného muže. 
Příběh o vztahu muže a ženy, matky a dcery, o přátelství, soucitu, ale i velkorysosti. 

Lynne Olsonová&Stanley Cloud: Otázka cti. 
Kniha líčí úchvatný, a přitom málo známý, příběh desítek polských stíhacích letců, kteří významnou měrou přispěli 
k záchraně Anglie během bitvy o Británii. Po skončení druhé světové války pak byli zrazeni svými dosavadními 
spojenci – Spojenými státy a Velkou Británii. Vlasta Tomanová 
 

MATEŘSKÁ ŠKOLA V NOVÉM KABÁTĚ 
Dne 2.9.2019 jsme vstoupily s otevřenou pusou do nově zrekonstruované třídy 
Kytiček a Hvězdiček. Ale i šatna před třídou Hvězdiček dostala nový kabátek, je větší, 
světlá a prostorná. Letos šatnu Hvězdiček budou využívat i děti ze třídy Motýlků. 
Nové třídy jsou vybaveny moderním nábytkem, veselým kobercem a spoustou 
novinek. I program na měsíc září byl velice pestrý. Hned v pátek 6.9. jsme navštívily 
Karlovy Vary Spa Hotel Thermal, kde se uskutečnil pořad Karlovarského folklorního 
festivalu „Svět tančí“. Cílem KFF je mimo jiné také vzdělávat. Proto již od svých 
počátků spolupracuje s místními základními a středními školami a nabízí jejich žákům 
pořad zahraničních souborů. I nejmladší diváci festivalu tak měli jedinečnou 
příležitost poznat zvyky a tradice ze všech koutů světa. 
V úterý10. září se uskutečnilo v MŠ hudební představení „Já jsem muzikant“. Den na 
to jsme jely do Skalné na fotbalové hřiště na akci „Školka v pohybu“, kterou pořádal 

fotbalový oddíl FK Skalná ve spolupráci s GRASSROOTS OFS Cheb. Byl to sportovní den pro nás, předškoláky. 
Ještě nás čekalo divadlo „Loupežník“, pořad O zvířatech, pro němčináře návštěva Mlýnku, tam jsme se setkaly 
s našimi kamarády z Německa a Nového Kostela, a poslední den v měsíci kino „Mrňouskové“. Prostě super začátek 
školního roku.  Fotografie ze všech akcí najdete na našich webových stránkách (https://msluby.estranky.cz/). 

 Děti ze třídy Kytiček, Motýlků a Hvězdiček 
 
Mateřská škola již třetím rokem o prázdninách prošla rekonstrukcí. O těch letošních byla na řadě jednopatrová 
budova, kde se nachází třídy Hvězdičky a Kytičky. Jednalo se o celkovou výměnu elektroinstalace, pro bezpečnost 
byl nainstalován videotelefon, zabudoval se nový nerezový výtah pro přepravu jídla, byly vybourány některé příčky, 
položena dlažba, lina a provedená celková výmalba. U vchodu do MŠ byl vybudován nájezd pro bezbariérový 
přístup. Přístřešek nad vstupem by měl být hotový v měsíci říjnu. Vše během dvou měsíců zvládla stavební firma 
z Chebu. Díky zřizovateli, který rekonstrukci financoval, se děti po prázdninách vrátily do nových prostor. 

Libuše Veselá, ředitelka MŠ 
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NABÍDKA ZAMĚSTNÁNÍ: PRACOVNÍK V SOCIÁLNÍCH SLUŽBÁCH – PEČOVATEL / KA  

Nestátní nezisková organizace, obecně prospěšná společnost, která již od roku 2008 poskytuje každodenní 

pomoc lidem, hledá nové kolegy na pozici pracovník v sociálních službách – pečovatel/ka. Hlavním 

úkolem bude poskytování přímé pomoci při zvládání běžných úkonů péče o vlastní osobu našim klientům 

– a to v rámci města Luby a okolních obcí. Pečovatelem se může stát každý zdravotně způsobilý 

a bezúhonný člověk, který má dokončené základní vzdělání a je ochoten si ho dále rozšiřovat.  

Pečovatele můžete vykonávat jako svoji hlavní práci nebo jako nadstavbu k té stávající.  

Nebo třeba jako zaměstnání při vašem studiu, důchodu či mateřské dovolené. 

NÁSTUP MOŽNÝ IHNED! 
Náplň práce:  
Pracovník v sociálních službách vykonává úkony pečovatelské služby v domácnostech klientů, také může 

rozvážet a podávat obědy klientům v souladu se zákonem o sociálních službách. 

Požadujeme:  
* zodpovědný přístup k práci  

* kladný a laskavý vztah k seniorům  

* schopnost přímé obslužné péče o seniory  

* prokazatelné zkušenosti s prací se seniory 

(zkušenost pracovní či z rodiny)  

* flexibilitu  

* čistý výpis z rejstříku trestů  

* řidičský průkaz skupiny B  

* práce na PC  

Nabízíme:  
* příjemné pracovní prostředí, práci v malém týmu  

* smysluplnou práci  

* podporu při zapracování zkušenými kolegy  

* mzda od 120,- Kč / hod  

* výkon činnosti na HPP) / Dohodu o pracovní 

činnosti (DPČ)/po dohodě i Dohodu o provedení 

práce (DPP) 

 

 

Přihlášky: 

V případě zájmu zašlete do 30. 10. 2019 strukturovaný životopis, motivační dopis na e-mailovou adresu: 

ps.kynsperk@pomocvnouziops.cz, nebo nás osobně navštivte na adrese Luby, Masarykova 688, každé 

pondělí od 14:00 do 15:00, tel. 734 389 745. Při nástupu je nutno doložit výpis z rejstříku trestů. 

Těšíme se na Vás. 

 

Pečovatelská služba, Pomoc v nouzi, o.p.s. 

Úřední hodiny – LUBY  
Pondělí 14.00 – 15.00 hodin 

Mimo výše uvedenou dobu nás můžete kontaktovat telefonicky 

na níže uvedených číslech. 

Pro tento případ využijte čas od 8 do 16. hodin.  

734 389 745 - vedoucí služby, 733 778 321 - sociální pracovník, 721 868 138 - sociální pracovník 

 

Kdo o Vás pečuje a může pečovat 

Vedoucí PS/ PSS – p. Libor Račko 

sociální pracovník PS  – s. Petra Slivoňová DiS 

sociální pracovník PS  – p. Bc. Jana Kumberová DiS 

 

 

Pečovatelská činnost 

p. Jozefína Arab, p. Markéta Sazamová, 

p. Miroslava Skokanová, p. Marie Sychrová, 

p. Antonín Barták, p. Milan Kovalík, 

p. Tomáš Kábrt DiS, p. Jana Svobodová, 

p. Věra Kuplentová. 

Mail: racko@pomocvnouziops.cz                              Web: www.pomocvnouziops.cz 

Adresa: Zámečnická 501/7, Kynšperk nad Ohří, 357 51 
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Společenská kronika 
V měsíci říjnu 2019 oslaví významné 

životní výročí tito občané města Luby:  

Müllerová Božena 

Oubrechtová Miloslava 

Novotný Josef 

Toman František 

Krajčíková Gerlinda 

Černík Miroslav 

Horáková Jaroslava 

Lerichová Věra 

Moravová Helena 

Kubík Václav 

Bílková Jarmila 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme!  

 

Kousek historie 

 

PLYNOSERVIS 
voda-topení-plyn 

 

Martin Forrai 
 

• opravy, montáže, servis plynových kotlů, 

topidel, karem a ohříváků vody různých 

typů a značek 

• pravidelné prohlídky, revize, čištění ply-

nových spotřebičů  

• opravy a údržba plynových spotřebičů 

a jejich uvádění do provozu 

• kontroly úniku plynu, měření emisí  

 

Kontakt: 

Martin Forrai 

tel.: 724 349 306, e-mail: forrai@volny.cz 

Palackého 1399/70, 358 01 Kraslice 

Inzerce 

 

PRONÁJEM PLOŠINY 
 

  tel.: 777 821 665 
        12 METRŮ 

      POHON BATERIE NEBO 220 v 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 

 Pronájem prac. plošiny: www.PLOSINA-CHEB.cz 
 

Přeprava, výkup a prodej vozidel  
www.DAVIDUTO.cz 

 

Provozovna: Autoservis Molodovec 
Petra Bezruče 591, Luby u Chebu 351 37 

P r o d e j   s l e p i č e k 
Drůbež Červený Hrádek prodává slepičky 

z našeho chovu typu 

Tetra hnědá a Dominant  
ve všech barvách  

a slepičky Green Shell-typu Araukana. 
Stáří slepiček: 

14 – 19 týdnů - cena 159 – 209 Kč/ks 

Prodej se uskuteční: 

Luby - u benzínové pumpy  
ve 14.35 hodin 

v sobotu 26. října 
v neděli 17. listopadu 

Případné bližší informace Po - Pá 9.00 - 16.00 hod: 

601576270, 28605840, 

http://www.drubezcervenyhradek.cz 

Při prodeji slepiček 

 – výkup králičích kožek –  

cena dle poptávky 
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Rozhledna „U Strejců“ 
= konečná! 

S velkým potěšením jsme v roce 2005 uvítali 

rozhodnutí soukromých podnikatelů, postavit na 

golfu rozhlednu. Postavena byla celkem rychle, 

architektonicky zajímavá a viditelná z velké dálky.  

Vzpomínám si, jak 

jsem tehdy jako sta-

rosta při slavnost-

ním zahájení 14. 

srpna děkoval tvůr-

cům rozhledny a vy-

jadřoval radost 

z této stavby, no-

vého přitažlivého 

bodu pro turisty 

a návštěvníky města. 

Zub času se ale 

nezastavil a dřevo, 

ze kterého byla 

postavena, začalo 

chátrat. Když bylo jasné, že je třeba něco udělat, 

byla rozhledna nabídnuta městu. To zastupitelé 

odmítli z různých důvodů – nákladná údržba, stavba 

na cizím pozemku, ale hlavně důvody bezpečnostní 

zřejmě měly navrch.  

A tak se stalo, co se stát muselo. Dřevo si dále tlelo, 

časem odpadla část schodiště, pak další kus … 

Podzim roku 2019 byl konečnou pro rozhlednu. 

Postupně byla rozebírána a poslední skolení k zemi 

proběhlo 11. září.  Jan Kreuzinger 

Zájezd za vínem 
Město Luby připravuje na začátek listopadu zájezd 

do vinného sklípku v Hustopečích (30 km od Brna). 

Odjezd autobusu je naplánován na sobotu 

2.11. v 8:00 z Malého náměstí, návrat v neděli 

3.11. v odpoledních hodinách.  

Zajištěna je degustace 

bílého a červeného vína, 

přibližně 8 vzorků, výtečná 

domácí kuchyně – večeře a během posezení pak 

obložené talíře – tlačenka, uzené, klobásy, sýry, 

koláče…. Ubytování se snídaní je zajištěno v hotelu 

nedaleko sklípku. 

Přesné informace ohledně platby a rezervací míst 

v kanceláři MKS. 

 

Kulturní program na měsíc říjen: 

Sobota 12.10. 14:00 Kinosál MKS 

Virtuální procházka  
Pan Josef Zelený nás provede svým 3D modelem Lubů, 

znázorňujícím, jak to vypadalo v našem městě v letech 
1840-1842. 

Sobota 26.10. 20:00 MKS 

Hubertovská zábava 
Myslivecký spolek zve k podzimní zábavě. K poslechu 

a tanci hraje skupina 3 Generace. 
Vstupné 99,- Kč 

Pondělí 28.10. 15:00 Kostel svatého Ondřeje 

Požehnání městu k 700. výročí 
Krátká modlitba a požehnání městu s hudebním 

doprovodem. Poté malé pohoštění na faře. 

 

Připravujeme na měsíc listopad: 
Kino Luby  

Pátek  1.11. 17:00 X-Men: Dark Phoenix 

Neděle  3.11. 15:00 Coco 

Akce v MKS 

Sobota  9.11. Svatomartinské posvícení 

Sobota  16.11. Jiří Schelinger revival 

* 14.08.2005  

† 11.09.2019 
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Závodně 24 let na kole 

Redakce Lubského zpravodaje obdržela na ukázku časopis VELO, číslo 2/2019, ve kterém 
je zajímavý rozhovor s naším lubským spoluobčanem Lubošem Oubrechtem. Od roku 1993 
jezdil závodně na kole, převážně s velkými úspěchy v celostátních i mezinárodních 
soutěžích. Se závodní kariérou skončil v roce 2016. 

Článek otiskujeme se souhlasem vydavatele: V-Press s.r.o., K Třebonicům 973, 
155 00 Praha 5 – Řeporyje. 

 
Luboš Oubrecht (43) 
BIKE HOSTI 
 
Vzhledem ke tvé bohaté závodní minulosti je skoro zbytečné ptát se, kdy ti 
učarovalo kolo. 
„Kolo mě bavilo od dětství, ale vážněji jsem ho začal brát někdy v patnácti letech. 
O rok později mě kamarád poprvé nechal svézt na horském kole, shodou 
okolností to byl Specialized Rockhopper z roku 1990, a bylo jasno. Úplně mě to 
dostalo. Pak už jsem byl naplno pohlcen nastupující celosvětovou oblibou MTB." 
Vzpomínal jsi během jízdy, že ses pohyboval na úrovni, kdy jsi uvažoval, zda se 

věnovat cyklistice naplno. 
„Bylo to někdy na přelomu milénia, kdy jsem postoupil v Českém poháru XC do elitní kategorie – a i tam 
mi to na možnosti tréninku po práci nejezdilo úplně špatně. Bylo to v pětadvaceti letech lákavé, ale nakonec 
jsem zvolil jistotu řemesla, které mě velmi bavilo. Navíc už tehdy jsem měl celkem slušnou klientelu." 
Rodina je v životě hodně důležitá, akceptovali by rodiče, že bys nebyl pokračovatelem tradice smyčcařství? 
„Už to bylo tak daleko, že mi sami řekli, že pokud to tak cítím, ať to zkusím, že mě v tom podpoří. Ale cítil 
jsem, že raději by byli, kdyby pro mne cyklistika nadále zůstala jen koníčkem. Rodiče mě v závodění dlouhá 
léta hodně podporovali a fandili mi. Poté tuto roli převzala má žena. Moc si toho vážím." 
Tvoje práce je specifická nejen zaměřením, ale i výukou – řemeslu tě vyučil vlastní otec. 
„Otec jako člen Kruhu umělců houslařů měl tu možnost, že mohl doma vyučovat smyčcařské řemeslo, a to 
včetně rodinných příslušníků. Na houslařskou školu jsem docházel pouze na teorii. Lepšího mistra jsem si 
nemohl přát." 
Je i nyní otec tvým andělem strážným, případně kritikem, nebo už jsi dosáhl jeho kvalit? 
„Ano, stále je pro mne otec nedostižný vzor a jeho rady jsou pro mne velmi důležité. Je přísný, ale pokud 
by tomu tak nebylo, těžko bych se dostal tam, kde nyní jsem." 
Pokud k tobě přijede někdo ze známých hudebníků na konzultace, napadne vás vyrazit společně na kolo, 
nebo jde vždy jen o ryze profesionální vztah? 
„S muzikanty se bavíme často o jiných věcech, než jsou smyčce' a nástroje. Možná se to nezdá, ale je mezi 
nimi spousta sportovně založených lidí, vášnivé cyklisty nevyjímaje. Někteří naopak kolo využívají jako 
dopravní prostředek k cestě na zkoušky. Obzvlášť mezi studenty je to velmi moderní a oblíbené. 
U kontrabasu už trochu komplikované, ale i tací se najdou..." 
Na jaké nejvzdálenější místo putoval tebou vyrobený smyčec? 
„Dá se říct, že mám za ta léta smyčce už po celém světě, včetně Austrálie a Jižní Ameriky." 
Tvá práce vyžaduje cit, jak to zvládáš v souvislosti s technicky i fyzicky náročnými vyjížďkami na biku? 
„Osobě nejsem a nikdy jsem nebyl milovník extrémně dlouhých tréninků. Nejraději jedu intenzivně tak dvě 
až tři hodiny. To není zase tolik, abych byl další den zničený. V dobách, kdy jsem závodil po celé republice 
a pak se ještě vracel stovky kilometru domů, to už někdy znát bylo." 
Když venku svítí slunce, honí se ti při práci hlavou myšlenky na kolo, nebo se dokážeš soustředit plně na 
dílo? 
„Myslím si, že se dokážu soustředit na práci dostatečně. Jelikož pracuji s velmi drahým materiálem, je to 
nutnost. Ale když je opravdu hezky, zakázky nehoří a už jsem delší dobu bez kola, tak někdy neodolám 
a zabalím to v ateliéru dříve než obvykle." 
Trochu mě překvapilo, že ač jsi mistr smyčcař, sám na housle nehraješ. 
„Je to tak. Kategorie smyčců, které s otcem vyrábíme, je určena pro profesionální hráče a parametry, v nichž 
se liší od těch běžných, dokážou ocenit převážně jen oni. Sám bych ten rozdíl nepoznal. Ale nasloucháme 
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právě jejich požadavkům a těm se snažíme maximálně vyhovět. Každý je má ale jiné, někdy i velice 
specifické." 
V Lubech ses narodil, ale nemalý čas jsi trávil ve Františkových Lázních, co tě přivábilo zpět? 
„Ve Františkových Lázních jsem žil 14 let, ale doma jsem v Lubech. Dnes to tu vnímám jinak než dřív. 
Mám moc rád zdejší ráz krajiny. Františkovy Lázně jsou krásné město, ale okolí je na můj vkus málo 
kopcovité. Navíc Luby jsou citelně více propojené s hudebními nástroji. Z pracovního hlediska je to 
mnohem lepší místo." 
Tvoje práce a věhlas ti otevírají možnosti přesunu blíže k centru dění, kupříkladu do Prahy, neláká tě to? 
„Poměrně často to od muzikantů z Prahy a okolí slýchávám, že pokud bych byl v Praze, byl bych zavalen 
prací. To je asi pravda, ale povahou jsem venkovan a tato cesta mě neláká. Práce mám i tak víc než dost. 
Obávám se, že tam bych byl více opravář než tvůrce nových smyčců." 
Cyklistika mimo jiné žádá toleranci partnera či partnerky, zejména když máte děti, jak je to u vás? 
„Se svojí ženou jsem se seznámil díky kolu a je to stále naše společné hobby. Ví, že kolo k životu potřebuji, 
a tak mi vše s tím spojené ráda dopřává. Sama je velký fanoušek XC závodů a každý rok společně vyrážíme 
na nějaký podnik Světového poháru, a to nejen v Novém Městě na Moravě." 
Viděl jsem v dílně zcela nový hardtail tvojí ženy, vyrážíte často spolu? 
„V sezóně tak jednou týdně sami dva, když máme hlídání pro našeho šestiletého syna. Pak také samozřejmě 
na krátké vyjížďky s ním." 
Kromě vlastního řemesla jsi v kontaktu i s cyklistickou komunitou v chebské prodejně Bishop, kde občas 
pomáháš. Také nebylo možné přehlédnout, že i tvoje kolo vypadá jako ze škatulky. Baví tě studovat novou 
techniku? 
„Technika v cyklistice mě vždy bavila, stejně jako samotné ježdění. Kolo jako vynález mě nepřestává 
fascinovat. Také si párkrát do roka zahraju na cyklo mechanika ve zmiňovaném Bishopu, který mi už před 
dvaceti lety pomáhal s materiálem na závodění. V rámci odreagování jdu klukům pomoci do dílny, když je 
na začátku sezóny nával." 
Značka Specialized je tvá srdcovka, kolik let sázíš na jejich stroje? 
„Bude to už čtrnáctá sezóna. Tu značku jsem měl rád od počátku 90. let, když jsem četl testy na S-Works 
v německém magazínu Bike a fandil Nedu Overendovi. V té době pro mne byla nedostupná a pak na našem 
trhu i několik let chyběla. Jakmile se vrátili, tak jsem věděl, že jejich kolo si jednou pořídím. Předtím jsem 
asi sedm let jezdil KHS." 
Jaké je vysněné kolo, které bys rád vlastnil? 
„Asi nebudu moc originální, když řeknu, že aktuální generace  Specalized Epic.  A nemusel by to být ani 
S-Works. Každý rok mám možnost celkem důkladně otestovat i jiná vynikající kola různých značek. Je 
spousta skvělých kol, ale mému pojetí jízdy naprosto sedí charakter tohoto biku." 
Členitá krajina Krušných hor nahrává i silniční cyklistice, ani ve tvé flotile „žiletka" nechybí, kam na ní 
vyrážíš? 
„Je to podobný směr jako na biku. Baví mě kopcovitý 
profil zde na úpatí Krušných hor. Rád objevuji nové 
asfaltky v německém pohraničí. Horské kolo mě tady 
ale baví víc." 
Dojde ještě občas na závodní tratě, nebo si už užíváš 
jen volnější tempo? 
„Poslední závody jsem jel před dvěma lety. Rád na ty 
roky vzpomínám, ale nyní už pomalu zvolňuji." 
Máš nějaké vysněné místo, kam bys rád vyrazil 
s kolem, jedno jakým? 
„Mám to hodně rád tady u nás doma. Vím, že v okolí 
mám pořád co objevovat. Dříve jsem rád jezdíval do 
Itálie k jezeru Lago di Garda, v budoucnu bych se rád podíval do Livigna nebo na švýcarské traily." 
Chtěl bys něco vzkázat čtenářům Vela? 
„Snad jen to, ať vám jako časopisu zůstanou věrní. Zasloužíte si to." 

Eda Pinkava 

Foto: Zuzana Schedová 
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Ř Í J E N 

 

Neděle 6.10. 15:00 Čertí brko 

Česká pohádka. Hrají: Ondřej Vetchý, Jan Cina a další. 

ČR – 99 minut přístupný vstupné 50,- Kč 

Neděle 6.10. 18:00 Johnny English znovu zasahuje 

Penzionovaný tajný agent opět v akci.  

VB, FR, USA – 88 minut přístupný vstupné 70,- Kč 

Neděle 13.10. 15:00 Mimi šéf 

Animovaná pohádka. 

USA – 97 minut přístupný vstupné 50,- Kč 

Neděle 13.10. 18:00 Ženy v běhu 

V hlavních rolích úspěšné komedie Zlata Adamovská, Tereza Kostková, Ondřej Vetchý,… 

ČR – 93 minut přístupný  vstupné 70,- Kč 

Neděle 20.10. 15:00  Robinson Crusoe: Na ostrově zvířátek 

Animovaná pohádka. 

BE, FR – 90 minut přístupný  vstupné 50,- Kč 

Neděle 20.10. 18:00   Úhoři mají nabito 

Černá komedie. Hrají Oldřich Kaiser, Kryštof Hádek, Matěj Hádek a další 

ČR – 101 minut přístupný 12+ vstupné 70,- Kč 

Neděle 27.10. 16:00  Avengers: Endgame 

Superhrdinové ve strhujícím finále. 

USA – 182 minut přístupný 12+ vstupné 70,- Kč 
 

Kino Luby, Revoluční 467 

Prodej vstupenek přímo na místě půl hodiny před vysíláním. Změna programu vyhrazena. 

 

„Mistře, o čem se neví?“ 
Ve středu 18. září k nám zavítala herečka a zpěvačka 

Michaela Dolinová. Známá ze seriálu Ordinace 

v růžové zahradě, Ulice, a když půjdeme ještě dále 

do minulosti, určitě si ji mnozí vybavíte jako 

moderátorku Snídaně s Novou a Počasí, kdy proslula 

hlavně slovem „sněhánky“. Bylo to příjemné 

posezení a poslouchání. Se svým kolegou, Karlem 

Soukupem, povídali o kamarádech, hercích 

a o životě. Během pořadu zazpívala i pár písní 

z muzikálů, ve kterých hostuje. Ač návštěvnost 

nebyla veliká, náladu si oba účinkující pochvalovali 

a odjížděli spokojení, stejně tak jako návštěvníci 

v hledišti. Kuchtová Michaela, MKS 
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Zprávy ze zastupitelstva 
Přítomni: pp. Holiš, Pecháčková, Riedl, Šejba, Vorm, Werner. Omluveni: pp. Vargová, Kašová, Urban. 
♦ Zastupitelé byli informováni panem starostou o jednání s firmou TENDRA o možnosti žádosti o dotaci na projekt 

zateplení objektu školní jídelny, dále o instalaci vzduchotechniky v kuchyni a jídelně v budově dolní školy. Firma 
nadále prověřuje možnosti uplatnit také dotaci z takzvané „dešťovky“, což by mohlo vyřešit také izolaci 
a odvodnění celého objektu. Zastupitelé pověřili pana starostu k přípravě těchto investičních projektů v budově 
dolní školy a jejím okolí (všichni pro) a k uzavření smlouvy s Ing. Plíštilem na zpracování žádostí o dotace 
a manažerské řízení přípravy projektu na uvedené akce (všichni pro). 

♦ Zastupitelstvo města schválilo obecně závaznou vyhlášku č. 1/2019, kterou se zrušuje obecně závazná vyhláška 
č. 1/2005, o používání městských symbolů (všichni pro).  

♦ Zastupitelstvo města projednalo žádost společnosti ČEZ Distribuce, a. s., o uzavření smlouvy o budoucí smlouvě 
o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění stavby č. IV-12-0015125/VB01, jejímž předmětem je 
vybudování zařízení distribuční soustavy – kabelového vedení NN v rozsahu omezení cca 67,9 m2 na pozemcích 
parc. č. 1245/2 a parc. č. 1245/4 v ú. Luby I, které vlastní město Luby. ZM žádost společnosti ČEZ Distribuce, 
a. s., o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění stavby č. IV-2-015125/VB01, 
schválilo (všichni pro). 
Dále zastupitelé projednali žádosti společnosti ČEZ Energo a.s., o schválení zřízení věcného břemene 
(služebnosti inženýrské sítě) č. 19/9991393/SOSBZSIS36, jejímž předmětem je umístění rozvodného zařízení 
pro vyvedení elektrické energie z KGJ do distribuční sítě ČEZ Distribuce, a. s., (kotelna U Pily), na pozemkových 
parcelách č. 206/1, č. 223/1, č. 223/2, č. 223/3, č. 226/1, č. 234/1, č. 1218, č. 2626/4, č. 2626/5, č. 2626/8, 
č. 2626/9, č. 2626/11, č. 2626/15, č. 2626/16, č. 2748/4 a č. 3035, všechny v k.ú. Luby I, obec Luby, a smlouvu 
o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene č.19/9991393/SOSBZSIS36 odsouhlasili (všichni pro), 
a č. 19/9991393/SOSBZSIS37, jejímž předmětem je umístění rozvodného zařízení pro vyvedení elektrické 
energie z KGJ do distribuční sítě ČEZ Distribuce, a. s., (kotelna Tovární), na pozemkových parcelách č. 1576/1, 
č. 1578/1 a č. 1578/2, všechny v k.ú. Luby I, obec Luby, a smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene 
č.  19/9991393/SOSBZSIS37 odsouhlasili (všichni pro). Jednorázová úplata za zřízení těchto věcných břemen 
byla schválena ve výši 50 000 Kč za smlouvu č. 19/9991393/SOSBZSIS36 a 30 000 Kč za smlouvu 
č. 19/9991393/SOSBZSIS37 (všichni pro). 

♦ ZM projednalo a následně schválilo (všichni pro) záměr směny lesního majetku-pozemků mezi Lesy ČR, s. p., 
Lesní správou Kraslice a městem Luby v celkové výměře 37 948 m 2. Jedná se o pozemkové parcely v majetku 
města Luby č. 628/2, č. 651/2, č. 820/12, č. 1266/2 a část p.č. 1300/3 (23713 m2) v kat. území Opatov u Lubů, 
za pozemkové parcely v majetku Lesů ČR č. 155 v kat. území Luby I, č. 708, č. 728/2, č. 735/1, č. 735/6, č. 735/7, 
č. 735/8, č. 735/9, č 1409/1, č. 1409/4, č. 1300/2, č. 1300/4, č.1300/6 a č. 1837v kat. území Opatov u Lubů, 
a o p. č. 452, č.454/1, č. 454/4, č. 454/6, č. 454/7, č. 454/8 a č. 454/9 v kat. území Dolní Luby. ZM dále schválilo, 
že všechny náklady vzniklé v rámci přípravy realizace směny uhradí LČR a budou předmětem následného 
vyúčtování, a to tak, že každý z účastníků Dohody o směně uhradí ½ nákladů (všichni pro).  

♦ ZM bylo informováno o přijaté dotaci pro Základní školu Luby na projekt „Obědy do škol v Karlovarském kraji 
2019/2010 ve výši 20 265,- Kč. ZM bylo dále informováno o poskytnutí dotace Základní škole Luby 
z Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání na projekty využívající zjednodušené vykazování ve výši 
760 043,- Kč. Obě tyto dotace přijdou na účet města a budou ihned převedeny na účet základní školy. Dále bylo 
ZM informováno o dotaci ve výši 38 220,- Kč, kterou obdrželo město Luby pro SÚ na přípravu sčítání lidu, 
domů a bytů v roce 2021. Tato neinvestiční účelová dotace je přísně účelová a podléhá zúčtování se státním 
rozpočtem. ZM vzalo informaci o účelových dotacích na vědomí.  

♦ Zastupitelstvo města projednalo žádost pánu Tomáše Dvořáka, Marka Rejhona a Romana Hájka o finanční 
podporu projektu Bohemian Jazz Guitars Tribute, jehož výstupem je vydání publikace věnující se historii výroby 
jazzových kytar v Lubech mezi 30. a 60. lety 20. století. 
ZM odsouhlasilo finanční příspěvek na vydání této publikace ve výši 60 000,- Kč (všichni pro). 

♦ ZM projednalo navržené rozpočtové opatření rozpočtu města č. 5/2019. Toto RO obsahuje výše zmíněné dotace 
a schválený finanční příspěvek. Je to 780 308,- Kč v příjmech i ve výdajích pro ZŠ, navýšení příjmu o 38 220,- Kč 
(účelová dotace pro SÚ) a 60 000,- Kč zvýšené výdaje na finanční příspěvek. 
ZM schválilo rozpočtové opatření č. 5/2019 (všichni pro).  

♦ Zastupitelstvo bylo seznámeno s plněním rozpočtu města za leden–červenec 2019. Dobře se vyvíjí příjem ze 
sdílených daní, který odpovídá procentuálnímu plnění za délku posuzovaného období. 
Ostatní příjmy jsou také v plánované výši nebo spíše vyšší, výjimkou je nižší příjem z těžby dřeva. Běžné výdaje 
rozpočtu za období 1–7/2019 také odpovídají poměrné výši rozpočtovaných výdajů. Nižší výdaje jsou u investic, 
které většinou byly zahájeny v červenci nebo teprve budou zahájeny. 
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Z výše uvedeného lze konstatovat, že plnění rozpočtu města za období leden–červenec 2019 je dobré. 
Zastupitelé vzali zprávu o plnění rozpočtu na vědomí. 

♦ Zastupitelstvo schválilo prodej pozemků části p. č. 1200/8 (cca 250 m2) a části p.č. 1201/1 (cca. 350 m2) v kat. 
území Luby I manželům Winklerovým (všichni pro) a prodej pozemku p. č. 1/2 v kat. území Dolní Luby panu 
Rackovi a paní Lencové (všichni pro). 
ZM schválilo propachtování pozemku p.č. 2984/4 (2919 m2) v kat. území Luby I společnosti Naturland, s. r. o. 
(všichni pro). 
Zastupitelstvo města schválilo pronájem pozemků p.č. 2515/2 (484 m2) v kat. území Luby I panu Špaltovi 
(všichni pro) a pronájem pozemku části p.č. 2413 (cca 150 m2) v kat území Luby I panu Kokoškovi a paní 
Vokounové (všichni pro). 
ZM projednalo a následně schválilo dodatek č. 1 k nájemní smlouvě o pronájmu nebytových prostor v MKS se 
spolkem Luběnky, z. s. (všichni pro). Dle tohoto dodatku bude nájemné za 1,- Kč za rok a úhrada za poskytované 
služby bude ve výši 1200,- Kč. Platby budou paušální, nebudou předmětem vyúčtování do 5/2019. 
Zastupitelstvo města schválilo záměr prodat objekt bez č.p. na st. p. č. 577/3 a st. p.č. 577/3 (74 m2) v kat. území 
Luby I (všichni pro). 
Všichni zastupitelé schválili záměr prodat pozemek p. č. 3135/1 (139 m2) v kat. území Luby I. 
Zastupitelstvo města schválilo záměr směnit pozemky ve vlastnictví města za pozemky ve vlastnictví 
Tělovýchovné jednoty Luby, z.s. Touto směnou dojde k převodu pozemků části p.č. 2660 (291 m2) a části 
p. č. 2670/1 (495 m2) v kat. území Luby I z vlastnictví města Luby do vlastnictví TJ Luby, z. s., a k převodu 
pozemků části p.č. 436/1 (6 m2) a části p. č. 439/3 (780 m2) v kat. území Luby I z majetku TJ Luby, z. s., do 
vlastnictví města Luby. Záměr této směny odsouhlasili všichni přítomní členové ZM. 

♦ Pan starosta informoval zastupitele o zamítnuté žádosti města Luby, které požadovalo od Římskokatolické 
farnosti Skalná prodej pozemkové parcely č. 434/1 v kat. území Luby I, protože v dané lokalitě jsou dle platného 
územního plánu města Luby pozemky určené pro výstavbu rodinných domů. Majetková rada Biskupství 
plzeňského však žádost o prodej pozemku zamítla. 
ZM vzalo informaci na vědomí. 

♦ Pan starosta podal informaci o další žádosti města Luby, které požádalo Římskokatolickou farnost Skalná 
o prodej části pozemkové parcely č. 2354/1 v kat. území Luby I. Město požádalo o odkup této parcely z důvodu, 
aby se mohla obnovit a napojit cesta směrem na Pětidomí („Alejka“) na Kostelní ulici a dále do města. K této 
žádosti města proběhlo jednání s církví, kdy církev nabídla městu bezúplatný převod části pozemkové parcely 
č. 2354/1 a části p. č. 3033, části p. č. 2351/11 a pozemkové p. č. 2354/2 a p. č. 2845/1, vše v kat. území Luby I 
(celkem 2 293 m2), za to, že město uklidí černou skládku na pozemkových parcelách č. 2350/11 a 2350/12 v kat. 
území Luby I (pozemky za hřištěm základní školy). S navrženým řešením a dohodou souhlasili všichni 
zastupitelé. 

♦ Zastupitelé projednali žádost ředitelky Mateřské školy Luby o souhlas s přijetím finančního daru v hodnotě 
20 000,- Kč od společnosti Lubská Kalora, a přijetí daru schválili (všichni pro). 

♦ ZM projednalo a následně schválilo smlouvu se společností Chevak Cheb, a. s., o poskytnutí vyrovnávací platby 
za závazek veřejné služby na vybudování splaškové kanalizace Luby, p.č. 985/14, jejímž závazkem je poskytnutí 
vyrovnávací platby od města Luby ve výši 604 140 Kč (všichni pro). 

♦ ZM projednalo a následně schválilo smlouvu se společností Chevak Cheb, a. s., o poskytnutí vyrovnávací platby 
za závazek veřejné služby na vybudování splaškové kanalizace Luby, ul. Růžový Vrch, jejímž závazkem je 
poskytnutí vyrovnávací platby od města Luby ve výši 807 300 Kč (všichni pro). 

♦ Zastupitelstvo města projednalo žádost ředitelky Základní školy Luby o souhlas s použitím části příspěvku na 
provoz školy ve výši 17 250,- Kč na mzdové prostředky a žádosti vyhovělo (všichni pro). 

♦ Starosta informoval o jednání se společností Electrosun, s.r.o., na zpracování podkladů pro žádost o dotaci 
z Národního dotačního programu EFEKT včetně zpracování Generelu veřejného osvětlení v některých částech 
města. Zastupitelé pověřili starostu k přípravě tohoto projektu a k uzavření smlouvy se společností 
Electrosun s.r.o., a podání žádosti o dotaci (všichni pro). 

♦ Příští veřejné zasedání Zastupitelstva města se koná v pondělí 21. října od 16 hodin v budově 
MěÚ, 2. poschodí, místnost č. 13. 

Lubský zpravodaj: vydává Město Luby, nám. 5. května 164, PSČ 351 37, IČO: 00254053, vychází 12x v roce v nákladu 350 ks; odpovědný 
redaktor J. Kreuzinger. Registrováno u MK ČR E 11477. Tisk: HB PRINT, s.r.o., Spojovací 2426/2, 350 02 Cheb. 
Redakce neodpovídá za obsah dodaných článků a obsah článků nemusí vyjadřovat názor redakce. Příspěvky v elektronické 
podobě zasílejte do 25. dne předchozího měsíce na adresy: rommil@atlas.cz nebo jankreuz@seznam.cz 
Informace o městě Luby na adrese: www.mestoluby.cz. 
 


